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Zpráva správní rady za rok 2021 

 

Nadační fond Věry Třebické-Řivnáčové naplňuje svůj účel daný zakladatelskou smlouvou, statutem a 

dalšími dokumenty. Je řízen správní radou, která po celý rok pracovala ve složení: Jan Matějka 

(předseda), Ladislav Beneš (místopředseda), Petr Sláma, Jaromír Křivohlavý (členové správní rady). 

Jaromír Křivohlavý podal na jednání dne 15.12.2021 rezignaci na členství ve správní radě a zároveň 

byla zvolena s účinností od 1.3.2022 novou členkou správní rady Zdeňka Skuhrová.  

 

Dozorčí rada také zůstávala ve stejném složení – Karel Rokyta (předseda), Alois Lajner a Jan Roskovec 

(zvolený dne 15.12.2021 na další funkční období). Od června 2022 však Jana Roskovce vystřídal ve 

funkci člena dozorčí rady Jiří Mrázek. Oba orgány se soustředily na administrativní a organizační 

správu nadačního fondu a efektivní využití jeho majetku, přidělování a vyhodnocování nadačních 

příspěvků a kontrolu činnosti fondu. 

 

Nadační příspěvky pro rok 2021 byly studentům Evangelické teologické fakulty Univerzity Karlovy 

(ETF UK) správní radou uděleny jen dva, vzhledem k minimu podaných žádostí. Přesto celková 

podpora dosáhla 73 000 Kč (zasedání 8.12.2020), a to na zahraniční pobyty studentů: v USA a na 

Balkáně. Na březnovém jednání správní rady byly podpořeny studijní, badatelské, umělecké a 

publikační projekty Českobratrské církve evangelické a ETF UK za 244 000 Kč. Prakticky stejná částka 

(245 000 Kč) byla rozdělena v rámci druhé skupiny projektů jako podpora výchovy nastupující 

generace a vytváření společenské atmosféry, v níž lze rozvíjet křesťanské duchovní i kulturní dědictví 

a posilovat demokracii. Podrobný rozpis všech nadačních příspěvků je uveden v příloze účetní závěrky 

a na webových stránkách www.nfvtr.cz. 

 

Pandemie COVID-19 způsobila, že část nadačních příspěvků nebyla čerpána (nebo jen zčásti) a na 

svých jednáních pak správní rada odsouhlasila změny, prodloužení nebo odsunutí jednotlivých 

projektů. Kromě toho se orgány nadačního fondu věnovaly také například publicitě fondu a změnám 

ve správě nemovitostí. Ke konci roku musela ze zdravotních důvodů svou správu ukončit dlouholetá 

správkyně Johana Matějková a novým správcem/nájemcem domů se stal Ing. Daniel Horák. S lítostí 

pak správní i dozorčí rada přijala zprávu o úmrtí Johany Matějkové v březnu 2022. To také způsobilo 

při vyúčtování roku 2021 a převzetí správy novým správcem značné obtíže, které se však podařilo 

překonat. 

 

S majetkem nadačního fondu nakládá správní rada dle možností aktivně a portfolio nemovitostí 

neustále obměňuje – daří se prodávat hůře obhospodařovatelné pozemky či parcely, které se 

postupem času staly stavebními nebo o něž projevili zájem například sousedé, a nakupovat novou 

zemědělskou půdu. Prodeje i nákupy zajišťoval předseda správní rady Jan Matějka za konzultace 

předsedy dozorčí rady Karla Rokyty. Prodeje přinesly více než 2,2 mil. Kč, při nákupech cena mírně 

přesáhla 21 Kč/m2, což je výrazně pod průměrem tržních cen půdy. Aktivním přístupem se podařilo 

při zapojení rezerv z minulého roku zvýšit rozlohu vlastněných pozemků o více než 17 ha. 

 

Zásadní podíl v majetku mají zemědělské pozemky (zejména v jihozápadních Čechách, celkem 
321,4797 ha) propachtované různým zemědělským společnostem a dva činžovní domy v Českých 
Budějovicích. Pachtovné (na jihu Čech většinou na úrovni mírně nad 3000 Kč/ha a rok, na Klatovsku 
až 6000 Kč/ha a rok) a nájemné tvoří drtivou většinu příjmů NF využívaných pro jeho činnost. 



 

Hospodaření fondu bylo v dřívějších letech pod dozorem auditorky Ing. Blanky Budařové. Po jejím 

náhlém úmrtí byla zahájena spolupráce s auditorkou a daňovou poradkyní Ing. Eliškou Paškovou. Ta 

také zpracovala daňové přiznání za rok 2021 a následně audit účetnictví za období roku 2021, který 

skončil s pozitivním výsledkem. 

 

 

Ing. Jan Matějka, předseda správní rady 

31.7.2022 
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